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Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 3 de 

novembre del 2015, ha examinat les preguntes amb 

resposta escrita del Govern presentades pel M. I. Sr. 

Joan Carles Camp Areny, conseller general del Grup 

Parlamentari Liberal, per escrit de data 27 d’octubre 

del 2015, relatives a les persones amb drets 

adquirits a la CASS i d’acord amb els articles 18 i 

129 del Reglament del Consell General ha acordat 

admetre-les a tràmit i ordenar la seva publicació, 

(Reg. Núm. 1149). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 3 de novembre del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignant, Joan Carles Camp Areny, conseller 

general del Grup Parlamentari Liberal, d’acord amb 

el que disposen els articles 129 i següents del 

Reglament del Consell General, formulo les 

preguntes següents al M. I. Govern a fi que se’m 

contestin de forma escrita en el més breu termini. 

Antecedents: 

En Consell de preguntes celebrat el proppassat 22 

d’octubre el Govern en una de les respostes al 

Consell General, afirmà que actualment a la CASS 

hi ha més de 155.000 persones amb drets adquirits, i 

que actualment hi ha unes 120.000 persones que 

viuen fora d’Andorra. 

Es pregunta a Govern i si Govern no disposa de la 

informació que la sol·liciti a la CASS el següent: 

- Quantes persones d’aquestes 150.000 han estat a 

Andorra menys d’1 any? 

- Quantes persones han estat entre 1 any i menys de 

5 anys? 

- Quantes entre 5 anys i 10 anys? 

- Quantes entre 10 i 15 anys? 

- Quantes entre 15 i 20 anys? 

- Quantes de més de 20 anys? 

A Casa de la Vall, 27 d’octubre del 2015 

Joan Carles Camp Areny  

Conseller general del Grup Liberal 

4.4.2 Respostes escrites 

Edicte 

El síndic general, d'acord amb les previsions de 

l’article 90 del Reglament del Consell General, 

Disposa 

Publicar la resposta del Govern a les preguntes 

formulades pel M. I. Sr. Joan Carles Camp Areny, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

relatives a la situació en què es troba la carretera 

general de La Massana en la zona coneguda com la 

rotonda del túnel dels 2 Valires, publicades en el 

Butlletí del Consell General núm. 35/2015, de data 

23 de setembre. 

La documentació complementària d’aquesta resposta 

es troba a la disposició dels consellers generals en els 

serveis de la secretaria del M. I. Consell General.: 

- Annex I: Vista aèria amb indicació del tram sense 

voravia 

- Annex II: Fotografies dels trams que compten amb 

voravia 

- Annex III: Fotografies del tram sense voravia 

- Annex IV: Voravia de la rotonda del túnel dels dos 

Valires, per accedir al cementiri de la Massana 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 3 de novembre del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Resposta a la pregunta amb resposta escrita 

formulada pel M. I. Sr. Joan Carles Camp 

Areny, conseller del Grup Parlamentari 

Liberal de data 21 de setembre del 2015, 

relativa a la situació en què es troba la 

carretera general de La Massana en la zona 

coneguda com a rotonda del Túnel dels Dos 

Valires 

PREGUNTA 

“Disposa el Govern d’un projecte per a la construcció 

d’una voravia que permeti als vianants baixar de la 

Massana fins al cementiri? 

En cas de no disposar del projecte, pretén el Govern 

encomanar l’elaboració de dit projecte abans de 12 

mesos? 

Preveuen l’adjudicació i execució de la mateixa i en quin 

termini màxim? 
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Quina és la previsió econòmica per efectuar el projecte i 

l’adjudicació?” 

 

RESPOSTA 

La pregunta que adreça al Govern el M.I. Sr. Joan 

Carles CAMP es refereix a la possibilitat de dotar de 

voravia a la carretera general núm. 3, al llarg del 

tram comprès entre el poble de la Massana i el nou 

cementiri parroquial, per tal que possibilitar un 

itinerari de vianants entre aquests dos punts. No 

entrarem a considerar si la comunicació a peu ha de 

ser el mode predominant de mobilitat entre el nucli 

urbà i el cementiri (atesa la llunyania -uns 2 km- i el 

fort pendent de part del trajecte -un 7%-) o bé si les 

circumstàncies concretes de l’itinerari comporten 

que el mode preponderant de mobilitat ha de 

recaure en el transport públic, sinó que ens cenyirem 

al contingut estricte de la pregunta formulada. 

La primera informació que cal assenyalar en relació a 

la qüestió plantejada és que existeix voravia en la 

major part del trajecte indicat. En efecte, com a 

conseqüència de llicències d’edificació atorgades en 

parcel·les que confronten amb la carretera general, i 

també com a fruit de les successives obres d’eixampla 

de la carretera que el Govern ha anat executant al 

llarg dels anys, la carretera general núm. 2 disposa de 

voravia de forma ininterrompuda, pel costat vall, des 

del centre del poble fins a la rotonda d’enllaç amb la 

carretera d’Anyòs, i pel costat muntanya des del 

centre urbà fins a la Serra de l’Honor i també en el 

tram comprès entre la cruïlla amb la carretera de 

Sispony i la rotonda de la carretera d’Anyòs. Pel 

costat muntanya la voravia arriba fins a un punt una 

mica més proper a la rotonda dels Dos Valires, que la 

voravia del costat vall. Un pas de vianants 

degudament pintat, situat en les proximitats de la 

rotonda, permet als vianants que procedeixen del 

poble de la Massana creuar la carretera des del costat 

vall al costat muntanya. 

Igualment s’assenyala que la rotonda dels Dos 

Valires compta amb voravia. 

S’adjunta un dossier fotogràfic, que mostra la 

continuïtat de la voravia pel costat vall des del poble 

de la Massana fins a la rotonda de la carretera 

d’Anyòs; el pas de vianants esmentat anteriorment 

que connecta la voravia del costat vall amb la 

voravia del costat muntanya; i el punt on queda 

interrompuda la voravia del costat muntanya. 

També s’inclouen fotografies de la voravia de la 

rotonda dels Dos Valires. 

Així doncs, per completar l’itinerari per a vianants 

des del centre urbà fins al cementiri, manca per 

realitzar la voravia del costat muntanya en un tram 

d’uns 260 m, entre la rotonda de la carretera 

d’Anyòs i la rotonda dels Dos Valires. 

S’adjunta una planta fotogràfica en la que s’ha 

marcat el referit tram sense voravia. 

L’execució del tram de la voravia, esmentada als 

paràgrafs precedents, que donaria continuïtat al 

trajecte de vianants, requereix dur a terme les obres 

d’eixampla de la carretera general, com a mínim pel 

costat muntanya, en el referit tram d’uns 260 metres 

de longitud. 

Un cop manifestades, per centrar el tema, les 

consideracions anteriors, ens trobem en disposició de 

contestar de forma concreta les preguntes 

formulades. En relació a la primera i la segona 

(referents al “projecte de construcció de la voravia”), es 

posen de relleu les informacions següents: 

El Govern va adjudicar al desembre del 2013 la 

redacció del projecte d’eixampla del tram esmentat a 

l’empresa d’enginyeria Suport EC S.A. (“projecte 

d’eixampla i rectificació de la carretera general núm. 3 

entre la rotonda de la Boca Est del Túnel de les Dos 

Valires i la cruïlla amb la carretera secundària 

d’Anyòs”). El projecte es troba en aquests moments 

en curs d’elaboració. La durada de redacció del 

projecte s’explica, en part, per la manca d’assignació 

pressupostària per a l’execució de l’obra, en el 

Pressupost de l’exercici 2015 i en el Projecte de 

Pressupost de l’exercici 2016. 

Respecte a la tercera i quarta preguntes (referents a 

l’execució de l’obra, i previsions pressupostàries), cal 

expressar les consideracions següents: 

El motiu de no haver destinat recursos pressupostaris 

a eixamplar aquest tram de carretera rau en criteris 

de racionalització de la despesa i de prioritzar 

inversions. L’eixampla del referit tram de carretera 

no s’ha considerat, ara per ara, prioritari, atès que no 

presenta signes de manca de capacitat de trànsit, de 

defectes de traçat, ni motius aparents d’inseguretat 

viària. 

Al motiu exposat al paràgraf anterior cal afegir que 

les obres d’eixampla de la carretera general des de la 

rotonda dels Dos Valires fins a la rotonda d’Anyòs 

tenen un cost molt elevat, a causa del gran volum de 

roca que s’ha d’excavar, i a les mesures 

d’estabilització del talús que cal aplicar. En el dossier 

fotogràfic que s’adjunta es pot observar el massís 

rocós, i el mur de maçoneria, que s’han de 

desmuntar. 

Finalment, s’afegeix una altra raó més per la qual 

l’Administració no pot emprendre, a data d’avui, 

l’obra d’eixamplament. El Govern ha convingut la 

cessió de terrenys amb una part dels propietaris 

afectats per l’eixampla entre la rotonda dels Dos 

Valires i a la rotonda d’Anyòs, però no amb tots. És a 

dir, ara per ara el Govern no disposa de la totalitat 
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dels convenis de cessió de terrenys afectats per 

l’eixampla. 

Respecte a previsió econòmica per adjudicar l’obra, 

el Govern no es troba en disposició de respondre 

aquesta pregunta, vist que no compta encara amb el 

projecte constructiu completament finalitzat. 

Andorra la Vella, el 19 d’octubre del 2015 

Edicte 

El síndic general, d'acord amb les previsions de 

l’article 90 del Reglament del Consell General, 

Disposa 

Publicar la resposta del Govern a les preguntes 

formulades per la M. I. Sra. Sílvia Eloïsa Bonet Perot, 

consellera general del Grup Parlamentari Mixt, 

relatives a la Universitat de les Valls, publicades en el 

Butlletí del Consell General núm. 35/2015, de data 

23 de setembre. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 3 de novembre del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Resposta al Consell General de les 

preguntes registrades el 17/09/2015 amb el 

número 0905, presentades per la consellera 

general de Socialdemocràcia i Progrés del 

Grup Parlamentari Mixt, Sílvia Bonet Perot  

Preguntes que es formulen al Govern 

relatives a la Universitat de les Valls 

1. Quina base legal dóna suport a aquest acció? 

Quines han sigut les motivacions que han portat 

el Govern a optar per aquesta opció i no per 

aplicar el procediment previst en la legislació 

vigent? 

L’article 8 de la Llei 12/2008, del 12 de juny, 

d’ordenació de l’ensenyament superior, estableix que 

les titulacions de qualsevol grau, que tenen caràcter 

estatal, són aprovades pel Govern. El Reglament 

d’ordenació de les titulacions universitàries estatals, 

preveu els passos a seguir en el procés de creació del 

títols d’estat. Aquests passos són els següents: 

- Les universitats i altres institucions interessades fan 

la demanda de creació al ministeri encarregat de 

l’ensenyament superior. 

- El ministeri encarregat de l’ensenyament superior 

valora la proposta i demana al Govern l’autorització 

per crear una taula d’experts que ha d’elaborar un 

projecte de títol. 

- El ministeri encarregat de l’ensenyament superior 

presenta al Govern la proposta de creació del títol 

basat en el projecte i en les valoracions aportades 

pels membres de la taula d’experts. 

- El Govern valora el projecte de títol i acorda, si 

escau, la creació del títol corresponent. 

- El Govern aprova el decret de creació de títol i es 

publica al BOPA.  

Les universitats poden, llavors, elaborar els plans 

d’estudi basats en aquest decret de creació del títol i 

sol·licitar-ne l’acreditació a l’Agència de Qualitat de 

l’Ensenyament Superior d’Andorra (AQUA). 

Un cop el pla ha estat acreditat per l’AQUA, la 

universitat sol·licita al Govern l’acreditació estatal 

del pla d’estudis. L’aprovació per Govern i la 

publicació al BOPA del pla d’estudis és l’element 

que atorga el caràcter estatal a un pla d’estudis. 

El Govern considera que ha aplicat la legislació 

corresponent en relació a l’atorgament i revocació 

del caràcter estatal als plans d’estudi, ja que és 

potestat seva acordar el caràcter estatal i, per tant, 

també retirar l’oficialitat d’un títol.  

2. Segons les declaracions del ministre d’Educació 

i Ensenyament Superior no hi ha hagut cap 

contacte amb la direcció de la Universitat de les 

Valls i han quedat sense resposta els requeriments 

que s’han fet des del ministeri. Considera doncs el 

Govern que la Universitat de les Valls compleix 

actualment amb els compromisos adquirits pel 

titular en sol·licitar-ne l’autorització de creació 

segons els criteris de l’article 6.4 de la llei 

23/2008? 

El Govern considera que la Universitat de les Valls 

incompleix els requisits per oferir la titulació oficial 

de Màster en odontologia, però això no implica 

l’aturada parcial o total de les activitats. La 

Universitat de les Valls és una institució 

d’ensenyament superior de caràcter privat que pot 

oferir formacions en l’àmbit de l’odontologia ja siguin 

titulacions estatals o pròpies com preveu 

específicament l’article 2.2. de la Llei 23/2008. 

Actualment, la Universitat de les Valls està buscant 

una nova seu física per impartir formacions de caire 

propi en l’àmbit de les ciències odontològiques. 

Aquesta universitat, en l’actualitat, no ofereix títols 

d’Estat i  el Govern no té competències d’inspecció 

sobre els ensenyaments propis. No obstant això, el 

Govern ha sol·licitat a la Universitat de les Valls 

informació complementària en relació al 

desenvolupament de la seva activitat en els propers 

anys. 


